
Beste commissieleden,

Tijdens de behandeling van de Grondstoffennota 2023-2026 in de raadscommissie BWB
op 18 januari 2023 heeft wethouder Karremans u toegezegd om de problematiek van de
plastic tasjes op de markt en de wijze van handhaving volgens het Marktreglement te
bespreken met de portefeuillehouder economie (23bb000355).

In zijn brief van 4 oktober 2023 heeft wethouder Karremans u al aangegeven hoe hij
invulling gaf aan de toezeggingen (brief met kenmerk 23bb06559). Uw commissie heeft
die brief aangehouden in de procedurevergaderingen van 28 februari, 20 maart, 10 april,
15 mei, 5 juni en 26 juni 2024. Met deze aanvullende brief stel ik u op de hoogte van de
tussentijdse voortgang in het vertrouwen dat uw commissie nu de in oktober 2023
gezonden brief doorgeleidt naar de gemeenteraad.

Over de achtergronden rond het gebruik van plastic tasjes op de markten,
publieksvoorlichting rond dat onderwerp, het marktreglement en de inzet van
marktmeesters en handhavers heeft wethouder Karremans u in zijn schrijven van 4
oktober 2023 al geïnformeerd. Zoals opgenomen in de nota Samen SchoonR 2023-2026
(met algemene stemmen vastgesteld in de gemeenteraad van 1 juni 2023) en het
navolgende Actieplan 2024 Nota Samen SchoonR, wordt een onderzoek gestart of één
Rotterdamse markt plastic-vrij kan worden gemaakt.

Dit onderzoek start dit najaar. Het wordt uitgevoerd door de Erasmus Universiteit
Rotterdam en vindt plaats op twee verschillende markten: in Ommoord en op de
Afrikaandermarkt.  Tijdens de commissievergadering op 18 september jl. heb ik u
toegezegd u te informeren over de uitkomsten van dit onderzoek (24bb006225).

Wethouder Karremans heeft u ook toegezegd om met toenmalig staatssecretaris Heijnen
(Infrastructuur en Waterstaat) in gesprek te gaan over statiegeldflesjes en het gebruik van
plastic tasjes op de markten (23bb000351). De toenmalige staatssecretaris heeft hieraan
geen prioriteit gegeven en het is ondanks onze uitnodiging daartoe niet tot een gesprek
gekomen. Wel zijn de Rotterdamse ervaringen en wensen destijds overgebracht via de
ambtelijke weg.
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Op ambtelijk niveau zijn in de eerste helð van dit jaar twee gesprekken gevoerd met 
Verpact (voorheen Statiegeld Nederland) over statiegeldflesjes en -blikjes. Bij het tweede
gesprek zijn ook de NVRD en VNG uitgenodigd om het landelijke beleid toe te lichten en te
benadrukken. Dit landelijke beleid stelt dat producenten en importeurs van frisdranken
verantwoordelijk zijn en blijven voor de inname van lege flesjes en blikjes.

Van gemeentelijke zijde is aangegeven dat Rotterdam een faciliterende rol kan spelen bij
het verkennen van de mogelijkheden om statiegeldbakken of Reverese Vending Machines
(RVM), dus een statiegeldautomaat te plaatsen in overdekte (semi-) openbaar
toegankelijke plaatsen waar tijdens openingstijden een beheerder aanwezig is.
Voorbeelden daarvan zijn scholen, bibliotheken en sportfaciliteiten zoals sporthallen en
zwembaden (motie Statiegeld Oìensief, 24bb001018).

Over het gebruik van plastic tasjes op de markten loopt momenteel geen lobby vanuit
gemeenten. Het gebruik van dunne tasjes is volgens de regelgeving toegestaan voor het
beschermen van etenswaren en het voorkomen van voedselverspilling. Deze tasjes mogen
dus worden gebruikt op de markten. Met de bovengenoemde Rotterdamse maatregelen,
te weten publieksvoorlichting, de regel in het marktreglement over het aanbieden van
plastic tasjes binnen het bereik van de marktbezoekers en het onderzoek naar plastic-vrije
markten zetten wij in op het voorkomen van rondzwervende tasjes op en rondom de
markten. Na afloop van de marktdag worden de marktterreinen schoongemaakt en
wanneer de situatie dat vraagt, zoals bij de Afrikaandermarkt, worden ook de omliggende
straten gereinigd.

Ik vertrouw erop dat dit schrijven u blijk geeft van onze doorlopende inzet op deze en
andere acties gericht op het gezamenlijke doel van een schonere Rotterdamse
buitenruimte.

Met vriendelijke groet,
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